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JAARVERSLAG 2024 STICHTING OER-IJ   

 

INLEIDING 

In het verslagjaar 2024 is het aantal bestuurswisselingen beperkt gebleven. Rik Duijn heeft het 

bestuur per 31 december 2024 verlaten en Bert Krom is in september toegetreden als bestuurslid. 

Bert zal de portefeuille van Rik overnemen. 

De hoogtepunten waren: de eerste Oer-IJ wandeling in samenwerking met het Huis van Hilde op 

Hemelvaartsdag, de boekpresentaties van “De verrassende natuur van het Oer-IJ landschap” en 

“De oorsprong van Castricum ontdekt”, de ontwikkeling van een groot aantal Ommetjes, de 

lezingencyclus en de fondsverwerving.   

Kortom een dynamisch jaar voor onze stichting, waarover verderop meer. 

 

BESTUUR 

De bestuurssamenstelling is in 2024 als volgt gewijzigd: 

1 januari 2024      31 december 2024     

Mees Hartvelt   voorzitter  Mees Hartvelt   voorzitter 

Jan Postma   secretaris   Jan Postma   secretaris   

Sjakel van Wesemael  penningmeester Sjakel van Wesemael  penningmeester 

Rik Duijn   bestuurslid  Rik Duijn   bestuurslid 

Sietse Haringa  bestuurslid  Sietse Haringa  bestuurslid 

Marianne Snabilie  bestuurslid  Marianne Snabilie  bestuurslid 

Hans van Weenen  bestuurslid  Hans van Weenen  bestuurslid 

       Bert Krom   bestuurslid 

Renée Gelauff verzorgde ook dit jaar een aantal secretariële taken. Lukas Steenbrink verzorgde 

de financiële administratie.   

De werkgroep ruimtelijke kwaliteit is in 2024 voortvarend aan de slag gegaan. Naast een tweetal 

bestuursleden en Rik Duijn, die in het begin tijdelijk heeft geparticipeerd, maken Jacques 

Warmerdam en Vincent Muijskens deel uit van deze werkgroep. 

Er is een sponsorbeleid vastgesteld en op de website geplaatst. Ook is een WBTR-reglement 

vastgesteld en op de website geplaatst.  

Het bestuur kwam in 2024 zesmaal bijeen in de huisvesting van de Werkgroep Oud Castricum.  

 

Verenigde Vergadering 

De VV kwam in 2024 tweemaal bijeen: 

Op 13 maart 2024 kwamen het jaarverslag en de jaarrekening 2023, als mede de begroting 2024 
in de VV aan de orde. Daarnaast is kort ingegaan op de ambities voor 2024. Na de pauze was er 
een Presentatie “Natuur in het Oer-IJ gebied”  door Dick Groenendijk, ecoloog bij PWN. 
  
Op 20 november kwam de VV bijeen in De Kern te Castricum. De voortgang van de voorgenomen 

activiteiten op de terreinen sponsoring, ruimtelijke kwaliteit en gidsen, stonden centraal. 

Na de pauze was er de presentatie van Jaap de Graaf, voorzitter van de Historische Vereniging 

Heiloo over het riviertje De Die (waar Limmerdie deel vanuit maakt). 
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Projecten 

Onder bestuurlijke coördinatie is door vele vrijwilligers gewerkt aan de voortgang van de overige 

icoonprojecten, zoals “De Romeinse Tijd”, waarbij Mees Hartvelt en Hans Romeijn de voortrekkers 

zijn en de Oer-IJ-bruggen in Uitgeest en Spaarnwoude, ontworpen door Rik de Visser.   

 

Themaboeken 

Zoals hierboven al aangegeven zijn er twee boeken gepresenteerd: “De verrassende natuur van 

het Oer-IJ landschap”, waarvoor Jos Teeuwisse de projectleiding heeft verzorgd en “De oorsprong 

van Castricum ontdekt”, waarvan Hans van Weenen, zowel de auteur als de projectleider was. 

Door een redactie wordt hard gewerkt aan het derde themaboek "De rijke cultuurhistorie van het 

Oer-IJ landschap" dat in 2025 moet verschijnen. Jos Teeuwisse is hiervan de projectleider. Voorts 

is er een Wateratlas Noord-Holland in ontwikkeling. 

 

Wandelingen door het Oer-IJ landschap, de opvolger van de Oer-IJ expeditie 

In samenwerking met Archeologiemuseum Huis van Hilde te Castricum zijn op 9 mei 2024 

wandelingen georganiseerd door het Oer-IJ landschap. Een Oer-IJ expeditie nieuwe stijl. 

10 groepen van maximaal 20 deelnemers maakten onder begeleiding van gidsen een wandeling 

van 15 km, 8 km of 5 km. Twee gidsen per groep wezen de deelnemers op kenmerken vanuit het 

verleden in het Oer-IJ landschap . 

De wandelingen hadden verschillende thema’s, zoals “Strijd in het landschap, waar waren de 

Russen”, “Ridders en kastelen” en  “Land van Hilde”. De routes zijn door de gidsen van het Oer-IJ 

zo uitgezet, dat waar het thema goed zichtbaar te maken is, verhalen van de gidsen een dimensie 

toevoegen. 

Het was een geslaagd evenement, dat in 2025 een vervolg krijgt, waarbij ook een puzzelfietstocht 

wordt toegevoegd. 

 

Gidsen 

Een werkgroep van de vier gidsencoördinatoren heeft onder leiding van Henriëtte Nool een 

gidsendocument opgesteld waarin de positie van de gidsen binnen de stichting is vastgelegd en 

waarin ook de verbinding met het bestuur en de bekostiging van het gidsenwerk zijn geregeld.  

Er is veel gidseninzet geweest bij de wandelingen op Hemelvaartsdag, maar met name het aantal 

en de omvang van de Ommetjes spreekt tot de verbeelding.  

Er zijn 7 verschillende Ommetjes ontwikkeld en uitgevoerd. In totaal zijn 27 Ommetjes verzorgd 

met 350 deelnemers. Ook zijn er veel excursies op aanvraag gerealiseerd, waaronder twee in 

samenwerking met de stichting Cornelis en ook een aantal in samenwerking met Huis van Hilde. In 

totaal zijn naast de Ommetjes zo’n 30 excursies gerealiseerd. De start van een cursus voor de 

opleiding van nieuwe gidsen is voorbereid, deze start in januari 2025  

 
De werkgroep Ruimtelijke Kwaliteit 
Er is door de werkgroep hard gewerkt aan het opzetten van een (bestuurlijk) netwerk en er is een 
aantal zienswijzen uitgebracht. In een vroegtijdig stadium van beleidsontwikkeling vanuit de Oer-IJ 
gedachte, meedenken en praten over kansen en bedreigingen rond economische- en 
duurzaamheidsontwikkelingen, woningbouw en waterberging en  -kwaliteit, is een prioriteit van de 
werkgroep ruimtelijke kwaliteit. Een conferentie met sleutelfiguren zal in januari 2025 plaatsvinden.  
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Er zijn door de werkgroep een tweetal zienswijzen ingediend t.a.v. nieuwe hoogspannings-
verbindingen, die het Oer-IJ gebied raken, zowel aan de noordkant van het Noordzeekanaal als 
aan de zuidzijde. Daarbij is ook gereageerd op de voorgenomen locaties voor 
transformatorstations.  
Ook is gereageerd op het project VAWOZ, waar het gaat om de aanlanding van opgewekte 
energie door windmolens op zee. Tevens is op een aantal concrete projectvoornemens in de 
gebied gereageerd. Er zijn een aantal vragen door burgers gesteld waarop gereageerd is.  
Veel energie is gestoken in het ontwikkelen van een bestuurlijk netwerk en de voorbereiding van 
een conferentie met sleutelfiguren in januari 2025. 
Als laatste kan genoemd worden de deelname aan het Erfgoedplatform. Een belangrijk onderwerp 
waarop gereageerd is ,is de voorgenomen bouwlocatie Akersloot Zuid 3 en de locaties die 
voortkomen uit de Woondeal Castricum. Voor beoogde locaties in Limmen en Akersloot zijn 
waarderingskaarten gemaakt en deze zijn als advies bij het college ingebracht. 

 

Oer-IJ lezingen 

In samenwerking met Huis van Hilde zijn in 2024 vijf lezingen georganiseerd, die alle redelijk tot 

goed bezocht werden.  

Twee lezingen betroffen het verleden en de toekomst van de stichting Oer-IJ. 

 

Communicatie  

Onder voorzitterschap van Marianne Snabilie-Klaver is de werkgroep communicatie zeer actief  

geweest met aanpassingen van de website en de voorbereiding van de vernieuwing ervan, de 

persberichten, waarvan veel over “De Ommetjes”, nieuwsbrieven en actualiteiten op de website. 

Ook is er veel inzet geweest bij de twee boekpresentaties en het wandelevenement op 

Hemelvaartsdag. Er zijn nieuwe beachflags aangeschaft en ook een deel nieuwe kleding voor de 

gidsen. En er is een informatiepaneel gemaakt bij de twee nieuwe Oer-IJ bruggen in Uitgeest.  

Helaas moeten we afscheid nemen van één van de drie werkgroep leden, en iedereen spande 

zich in om nieuwe leden te vinden. Met als resultaat dat eind december zich twee nieuwe 

kandidaten hebben aangemeld!  

 

Financiën  

Zoals gebruikelijk wordt de jaarrekening 2024 als een afzonderlijk stuk aangeboden. 

                                                                                                                                                                                                        


